
 

 

VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
ENCS 
Szám: 138-12/2011 

JEGYZŐKÖNYV  
a Képviselő-testület Encs-Abaújdevecser Közösségi Házban 

2011. augusztus 29-én 
 13.30 órai kezdettel tartott üléséről 

 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester,  Bolobás Péter, Bratu Ferenc, 
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva,  dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
 
Igazoltan távol maradt:  Timár László helyi képviselő. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Szántó Marianna aljegyző, Urbánné Kléri Szilvia szakreferens, 
Illésné Boros Anikó Igazgatási Irodavezető, Sándor Róbert Műszaki Irodavezető, Ferencsák Sándorné 
Pénzügyi Irodavezető, Rivnyák Istvánné,  Hódiné Gazsi Ágota, Kércsi Tibor intézményvezetők, Havasi 
Gyula az Aba Sámuel Szakiskola képviseletében, Bartek József a Városgazda Kft. ügyvezetője, Kovács 
Sándor a Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóság parancsnoka, Győrffi Dezső könyvvizsgáló, Hajdú István 
bizottsági tag. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi tagból 8 
jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja. Külön köszönti Győrffi Dezső könyvvizsgáló urat, 
aki a költségvetési napirend tárgyalása folytán tisztelte meg jelenlétével a képviselő-testületet. 
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános 
ülés tartását zárt ülés követi, illetve 14.30 órától 15.30 óráig a testület közmeghallgatást tart. 
 

A Képviselő-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
 Előadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Munkahelyteremtés lehetőségei, a munkanélküliség Encs városban 
 Előadó: Ignácz Ágoston a Munkaügyi Központ vezetője 
 

3.) Tájékoztató a Cigány Kisebbségi Önkormányzat munkájáról 
 Előadó: Aranyosi Sándor CKÖ elnök 
 

4.)     Indítványok, bejelentések 
 
5.)    Közmeghallgatás 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a Munkaügyi Központ kirendeltség vezetője kérésének eleget 
téve, az abban felsorolt indokok alapján a testült a 2. napirendi pontot vegye le napirendjéről és tűzze azt 
a novemberi ülésen napirendre.  
 
A képviselő-testület az indítvánnyal egyhangúlag egyetért. A munkahelyteremtés lehetőségei, a 
munkanélküliség Encs városban című tájékoztatót leveszi soros ülése napirendjéről és a novemberi ülésen 



 

 

kívánja azt tárgyalni. 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 
  
Napirend tárgya:         Előadó 
 

1.) Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról    Bratu László 
   polgármester  

         
Bratu László polgármester megkérdezi a Pénzügyi Irodavezető asszony kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető kijelenti, hogy mint a beszámoló mellékletei alapján látható, 
folyó bevételek 49,5%-ra teljesítésre kerültek. Ezen belül az adóbevételek 55%-ra. Az intézményi 
működési bevételek teljesítése elmarad az időarányoson elvárható szinttől, 44%. Az intézmények között 
jelentős szóródás tapasztalható, amint az előterjesztésben látható. Voltak intézményvezetők, akik az 
alulteljesítést azzal indokolták, hogy a fenntartó, illetve a szakma magas bevételi tervet írt elő az 
intézmény részére. Erre válaszként felolvasnék a koncepció határozatából 3 pontot: 
 
„Elrendeli a testület a Polgármesteri Hivatal és a város intézményei részére a 2011. évi költségvetési 
törvényből, az azt megalapozó jogszabályokból a költségvetésüket teljeskörű számítással alapozzák meg, 
kiaknázva a lehetséges bevételek sorát, a bevételek volumenéhez igazítsák kiadási előirányzatukat.” 
 
„Az intézményvezetőknek, a Polgármesteri Hivatal vezetőinek mindent meg kell tenni annak érdekében, 
hogy a nyilvántartott önkormányzati követelések, a törvényes határidőn belül be legyenek hajtva.” 
 
„A Képviselő-testület elvárja intézményeitől a bevételek reális szinten történő tervezését. 2010. évhez 
képest a bevétel növekedésének minimális mértékét 2%-ban állapítja meg.” 
 
Igen, a szakma azt megmondta, hogy mennyi önkormányzati támogatás tervezhető, de az 
intézményvezető feladata, felelőssége volt eldönteni, hogy az egyensúly megtartása érdekében bevételt 
növel, vagy kiadást csökkent.  
Természetesen figyelemmel a számviteli politika alapelveire. Mint pl.: a valódiság elve vagy a források 
teljeskörű számbavételének elve.  
Kiadások alakulásánál is tapasztalható eltérés, amit az előterjesztés részletesen bemutat.  
Jelentős a kifizetetlen számlák értéke. Azon intézményeknél is, ahol a támogatás lényeges alulteljesítést 
mutat.  
 
Elhangzottak olyan érvek egyes intézményvezetőktől, hogy rossz a költségvetés. Ez igaz is lehet, de erről 
nem a fenntartó tehet. Nemcsak egyes intézmény költségvetése rossz, hanem önkormányzat szinten. 
Mivel pénzt nem tudunk előállítani, csak egyet tehetünk: a rendelkezésre álló források 
figyelembevételével kell megszervezni a feladatok ellátását. A lehetőségek behatároltak. A normatívák 
értéke ha nem is csökken, de évek óta stagnál. Illetve a fajlagos mutatók csökkennek, mint pl.: az 
ellátottak száma. Ehhez kapcsolódik, hogy pár éve hangsúlyozzuk, a személyi kiadások terén kell 
csökkenést elérni. Ez elmaradt azzal az indokkal, hogy az adott évben nem jelent megtakarítást. Ez 
részben igaz, de a következő években már költségmegtakarítást eredményezne. A létszámcsökkentés 
nemcsak azt jelenti, hogy elküldök embereket, hanem következetes, előretekintő létszámgazdálkodást is 
(természetes fogyás: nyugdíj, GYES).  
 



 

 

Szeretnék a koncepcióból, illetve a költségvetési rendeletünkből néhány pontot felolvasni. Azért, hogy 
lássuk, nem évközben jelentkeztek a problémák, már 2010-ben a koncepció készítésénél is láttuk, nagyon 
nehéz lesz a 2011. évi gazdálkodásunk. Éppen ezért az a véleményem, hogy az intézményeknél jelenleg 
zajló megtakarítási intézkedéseknek már meg kellett volna történni korábban, a költségvetés adta 
lehetőségek ismeretében.  
 
„A feladatok ellátáshoz még az eddigitől is takarékosabb, a pénzügyi hiány csökkentését középpontba 
állító szemléletre lesz szükség minden területen.  
A költségtakarékos működtetés kiemelt követelmény minden intézménynél, valamint az önkormányzattól 
támogatást igénylő szervezetnél.  
Intézményi feladatcsökkenést azonnali létszámcsökkenésnek kell követni. 
A képviselő-testület a költségvetés hiánya miatt a jóváhagyott kiadási előirányzatok teljeskörű 
finanszírozásával nem számol.  
Az önkormányzati támogatásban részesített intézmények a közüzemi költségek a vásárolt élelmezés és a 
programok tervezett költségeinek fel nem használt részével nem rendelkeznek, azokat átcsoportosítani 
nem lehet.  
A testület által jóváhagyott kiemelt előirányzatokat valamennyi költségvetési szerv köteles betartani. Az 
előirányzat túllépés fegyelmi felelősséget von maga után. „ 
 
Akár idézhetnék az intézmények részére a költségvetés készítése során küldött levelekből is.  
Többször elmondtam, hogy a szakma nem egyes intézmények ellen, hanem az önkormányzat érdekében 
végzi feladatát. Nekünk lenne a legkönnyebb, ha mint 10-15 évvel ezelőtt az állami megérkezésekor 
kiutalhatnánk az intézmény részére a támogatást és nem lenne vele gondunk a következő hónapig. Nem 
kellene napi szinten azzal foglalkozni, mit készülnek éppen kikapcsolni, mit tudunk kifizetni, mit kell 
sorba állítani. Mint már említettem, a lehetőségek adottak, kénytelenek vagyunk ahhoz alkalmazkodni. A 
nehéz gazdasági gondjainkon az előírásokat, a képviselő-testület elvárásait következetesen betartva, csak 
együtt és nem egymást bántva tudunk úrrá lenni. Ehhez olyan szemléletre van szükség, hogy egy adott 
feladatnál a megoldás kulcsát keressük közösen, egymást meghallgatva, ne kifogásokat sorakoztassunk 
fel, hogy miért nem lehet megoldani.  
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
megtárgyalta a szokásos formában és tartalommal elkészült előterjesztést.  A fő paramétereket az anyag 
tartalmazza.  A bizottság egyetért azzal, hogy a követeléseket időben be kell hajtani. Önkormányzati 
szinten az adóbevétel 55,4%-ban realizálódott, de a II. félévben nem várható a tervezett összegben 
teljesítés. A kiadás 45%, de a kifizetetlen számlák összege rémisztően magas. A lejárt határidejű számlák 
összege eléri a 40 milliót, melyből 20 millió forint a Zrínyi iskoláé. 
A képviselő-testület augusztusi rendkívüli ülésén az önkormányzati támogatási összegek 15%-ának 
zárolása mellett döntött. Ezen intézkedések a jövőbeni gazdálkodás érdekében elengedhetetlenek voltak. 
Ennek intézményi szinten meglett a következménye. A személyi kérdéseket hamarabb és folyamatosan 
kellett volna megoldani. Közös érdek az intézményrendszer működőképességének megőrzése. Az 
ÖNHIKI pályázat 2. fordulóját is  be kell nyújtani. 
Összességében a bizottság a beszámolót és a határozati javaslat minden pontját elfogadásra javasolja. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, a tényekkel nehéz 
vitatkozni. A testület kénytelen elfogadni a beszámoló sorait. Jelen adatok alapján várhatóan a decemberi 
zárás kétségbeejtő lesz. Csőd közeli helyzetbe juttatják az intézmények az önkormányzatot. A Zrínyi 
iskola esetében 60 millió forint a hiányzó összeg, ha a túlfinanszírozást és a kifizetetlen számlák összegét 
is figyelembe vesszük. Kérdésként merült fel, nem kellene-e pénzügyi biztost kijelölni a gazdálkodási 
anomáliák felszámolására. Mi lesz? 



 

 

 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottsága részleteiben nem elemezte az anyagot, de a 2011. évi gazdálkodást illetően félelmeinek adott 
hangot, mely nagyjából megegyezik az eddig elhangzottakkal. Kell-e tovább várni azzal, hogy az önálló 
gazdálkodási jogkört megvonja a testület az érintett rosszul gazdálkodó intézménytől. Ha ilyen a féléves 
adat, a gazdálkodása nem mehet így tovább, mert a 2011-es évet a város csőddel zárja. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy az elmúlt percek megállapításai igazak. A szakmai rész 
támogatható és támogatandó. Az anyag tényszerű és alapos. A beszámoló a június végi adatokat 
tartalmazza és ismert az is, hogy a július és augusztus hónapokban hogyan folytatódnak. A testület 
rendkívüli üléseken igyekezett döntéseket hozni a problémák felszámolására, ennek ellenére nagy a baj. 
Kijelenti, ha nem lesz konkrét döntés, már túl késő lesz. A pénzügyi biztos kinevezése technikai kérdés, 
de óriási mértékben már nem változtathat a helyzeten. Olyan mértékű változásra van szükség, amelyet 
nem tud pontosan megnevezni, mert nem pénzügyi szakember. Hitel szóba sem jöhet, de azt is szeretné az 
önkormányzat, ha a dolgozók bért kapnának. Olyan torzult a város költségvetése, amelyre februárban 
még nem is számíthatott a testület. A képviselő-testület előírásai jók, de a kérések időszakának vége. Itt 
már egyértelmű utasításokban kell gondolkodni. Ha van fogadókészség és végrehajtási hajlandóság, akkor 
van jövő a kilábalást illetően, ha nem akkor nagy baj lesz. Konkrét lépések kellenek. 
A meghozott döntéssorozat már elkésett, korábban kellett volna megtörténnie. A szakma folyamatosan 
jelezte a problémákat, a testület is meghozta a döntéseit, de a végrehajtás nem megfelelő.  
Az intézmények gazdálkodásáért az intézményvezető felelős. Az egész várost érintő döntésért pedig a 
képviselő-testület felel. Kérdés, nem volt-e a testület eddig túl puhány? Visszafordítható-e a folyamat a 
24. órában? Erre nincs ötlete. 
A meglévő döntéseket utasításos rendszerbe kell önteni és a működőképesség érdekében mindent 
megtenni.  
 
Bratu László polgármester szerint mindenki jól látja a helyzetet. A legnagyobb probléma az 
intézményüzemeltetésben van.  A konyha nem indul szeptemberben újra, mert a szállítók felé olyan sok a 
rendezetlen számla, hogy erre nincs esély. A vállalkozók már befizették az ÁFÁ-t és nagyon nehéz 
életben maradniuk a tartozások mellett. Hogyan tovább? Felesleges a sebeket nyalogatni. Feltehetjük a 
kérdéseket: miért nincs kiskincstár, miért van még önállóan gazdálkodó intézmény, miért nincs kinevezett 
pénzügyi biztos?  
Véleménye szerint a testületnek meg kell jelölnie azt a szeptemberi időpontot, amikor rendkívüli ülés 
keretében tárgyalja a költségvetés végrehajtásához kapcsolódó feladatokat. 
Valamennyi intézménynek részt kell vennie a megoldás keresésében, hiszen rövidesen a 2012. évi 
koncepció megalapozásáról kell beszélni. Szeptember 15-ére javasolja a pénzügyi irodának kidolgozni az 
intézményvezetőkkel egyeztetve az intézményrendszer működtetésének hogyan tovább-ját. Az anyagban 
kéri szerepeltetni az arra vonatkozó javaslatot, hogy maradjon- e önálló az intézmény, kell-e pénzügyi 
biztost kinevezni, esetleg a két dolgot együtt kell alkalmazni? 
A megoldás megtalálása valamennyi intézménynek jól felfogott érdeke. Meg kell fontolnia mindenkinek 
mi a lényeg. Lesz-e bérfizetés időben és egy összegben, vagy csak részletekben és megkésve? 
Mindenkitől óriási önmérsékletet vár el és kéri megérteni az alulfinanszírozás szükségességét a rossz 
paraméterek miatt. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy a II. fordulós ÖNHIKI nem hozhat csodát. 
Ha a hitelállomány csökkenne, nem lenne gond, de sajnos nap-nap után telik el a terheket nyögve úgy, 
hogy az önkormányzat nem tud törleszteni. 
Végezetül kéri a beszámoló elfogadását és a szeptember 15-i rendkívüli ülés összehívásának 
jóváhagyását, melynek tárgya az intézmények gazdálkodásának áttekintése lenne. 
 
Bolobás Péter képviselő azt firtatja, nem lesz-e késő a két hét múlva hozott döntés? Úgy véli nincs más 
megoldás, mint további leépítés. 



 

 

 
Bratu László polgármester szerint az önállóan gazdálkodás kérdését át kell tekinteni. Az igaz, hogy a 
februárban kinevezett pénzügyi biztos nagyobb eredményeket ért volna el, mint a szeptemberi. 
Mivel azonban az önkormányzat pénzügyi helyzete nem lesz jobb 2012-ben sem, így a mostani 
döntéseket nem lehet elodázni, meg kell hozni. 
Az intézményeknek az adataikat augusztus 31-ével le kell zárni és 4-ig a pénzügyi irodának eljuttatni, 
hogy 10-ére az ÖNHIKI pályázat összeállításra kerülhessen. Ezen adatok birtokában lehet majd 
rendkívüli ülést tartani. Sajnos több adósságot halmoztak fel egyes intézmények, mint amit vártunk. Az 
augusztusi és szeptemberi normatív támogatás nem tesz lehetővé többletfinanszírozást csak akkor, ha 
egyik intézmény lemond a másik javára. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért azzal, hogy szükséges a mielőbbi döntés, de a számok és adtok 
még nem állnak rendelkezésre augusztus 31-gyel. Ez pedig a megalapozott, hasznos döntéshez 
elengedhetetlen. A szeptember 10-i forráshiányos támogatás igényléséhez úgyis el kell a kimutatásoknak 
készülniük, így valóban ezen időponthoz közel érdemes a testületnek tárgyalnia. Nem kell ezzel megvárni 
a koncepció időszakát. Így is nehezíti a helyzetet az új tanév elindulása, így sok döntés már  csak a 
következő tanév során léphető meg, hajtható végre. A pénzügyi iroda kemény munkát végzett eddig is, 
sokszor több felvonásban. Erre a levelezgetésre most nincs idő. Kemény, határozott, utasításos rendszert 
kell alkalmazni.  
Fontos és sürgős a döntés, de ne legyen elhamarkodott. Olyan döntés nem születhet, amely mindenki 
számára elfogadható, de legalább egy évre előre kell tervet készíteni a túléléshez. 
 
Bratu Ferenc képviselő azt szeretné tudni, hogy a konyhai nyersanyagon kívül egyéb közüzemi 
tartozások is vannak? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy van olyan intézmény, amelynél nincs még kiegyenlítve 
minden gázszámla. A legnagyobb tételei azonban a tartozásállományon belül a konyhának vannak. A 
közüzemi számlák az utolsó felszólításkor kerülnek kiegyenlítésre a kikötés előtt. Sajnos van olyan 
intézmény is, ahol nyári gázfogyasztás is van. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet arra, hogy a 
15%-os elvonással egyes intézmények a működési határaikra értek, míg másoknál voltak még tartalékok. 
Ezek pontos megítéléséhez egyéb paramétereket is kér kelezni a döntést előkészítő anyagban: pl. 
technikai dolgozók száma, karbantartók, takarítók, takarítandó felület nagysága stb. Kéri, ne 
érvényesítsen a testület a döntésekor fűnyíró elvet, mindenki a maga által okozott terheket viselje. 
 
Bratu László polgármester egyetért, de úgy véli, hogy nem ilyen egyszerű a helyzet. Az egyes 
intézmények összehasonlítása nehéz. Az iskola esetében azt is tisztázni kell, mennyi a konyhai kiadása az 
1000 adagnak és mit kell hozzá tenni. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tolmácsolva több 
intézményvezető véleményét úgy érzi, hogy a helyzetet külön kellene választani. Vannak intézmények 
akik foggal-körömmel minden utasítást igyekeznek végrehajtani és van 1-2 olyan, amely nem. Miattuk 
ilyen a helyzet. Szerinte ezek gazdálkodását el kell különíteni és megkeresni a problémákat. Sajnálja, 
hogy nincs itt a legproblémásabb intézmény vezetője és nem tud felvilágosítást adni. Ez a helyzet az 
egész képviselő-testületnek és polgármester úrnak is kellemetlen és kényelmetlen. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy arra kell készülnie minden intézménynek, hogy 2012-ben 
ennyi önkormányzati támogatásra sem lesz lehetőség. Erre kell külön figyelmet fordítani már a koncepció 
készítésekor is. Minden intézmény költségvetésébe bele kell majd nyúlni, amely nagy önkormányzati 
támogatást kap, mert nem lesz miből adni. 



 

 

A kifizetetlen számlák legnagyobb halmaza a Zrínyi iskolánál van.  
A további döntések előtt látni kell, hogy hozott-e eredményt, változást a július, augusztus hónap. Ha nem, 
akkor óriási a baj. Decemberre a hiány olyan mértéket ölthet, melyet az önkormányzat nem tud 
biztosítani. Nincs lapuló pénz a segítségnyújtáshoz.  
Az intézményrendszer működtetése nap-nap után nehézséget okoz. A két milliárdos költségvetés mellett a 
folyószámla egyenleg sokszor nem éri el a félmillió forintot. Nagy a baj!  
Az első félévi beszámoló száraz tényadatokat tartalmaz, melyek remélhetőleg valósak is. Bízik benne, 
hogy ezen kívül más meglepetéssel egyik intézmény sem szolgál, mert a felelősség kérdésétől nem lehet 
eltekinteni. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 

 
 Szám:  82/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
 

Encs város Képviselő-testülete 2011. évi költségvetésének I. félévi 
gazdálkodásáról szóló jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
A Képviselő-testület megállapítja, hogy az első félévi gazdálkodás során 
realizálódott bevételek nem teremtettek teljes fedezetet a legszükségesebb 
kiadások teljesítésére sem, habár azok mértéke az „időarányos” határon belül 
maradt. 
Továbbra sem sikerült viszont megoldani a finanszírozásban évek óta 
megfigyelhető feszültségeket, a likviditási gondok ÖNHIKI-s támogatás ellenére 
sem enyhültek. A kifizetetlen számlák összege még mindig nagyon magas.  
A Képviselő-testület fontosnak tartja, hogy az egyensúlyjavító intézkedések 
továbbfolytatódjanak. 
 
Ennek érdekében elrendeli, hogy:  
 
1.) A gazdálkodásban érintett valamennyi résztvevő (intézmény) tekintse át 

költségvetésének egyensúlyi kérdéseit és kiadásait kizárólag a bevételképződés 
üteméhez és mértékéhez igazítsa úgy, hogy egyik intézmény sem 
finanszírozható túl a másik rovására.  
Határidő:  2011. december 31.  
Felelős: polgármester, intézményvezető  

 
2.) A 2011. augusztus 17-i rendkívüli testületi ülésen az intézmények személyi 

kérdéseivel kapcsolatos testületi döntést az intézményvezetők maradéktalanul 
hajtsák végre.  
Határidő:  2011. augusztus 31.  
Felelős:  jegyző, intézményvezetők  

 
3.) A központi raktár feltöltéséhez a szükséges anyagi eszközök előteremtését, 

feltöltését és a működését szabályozó személyi könyveléstechnikai feltételeket 
úgy kell kialakítani, hogy az 2012. januárjában indulhasson.  
Határidő:  folyamatos, legkésőbb 2011. december 31.  
Felelős:  intézményvezetők, Városgazda Kft. ügyvezetője 

 
4.) ÖNHIKIS pályázat újbóli benyújtására van szükség a likviditási gondok  

enyhítésére.  



 

 

Határidő:  2011. szeptember 10. 
Felelős: jegyző, pénzügyi irodavezető 
 

                    5.) Rendkívüli képviselő-testületi ülés kerüljön összeghívása szeptember 15-e 
előtt az intézményi gazdálkodási adatok áttekintésére, a problémák feltárására 
és a megoldások keresése az ÖNKIHI-hez elkészült augusztus 31-ével lezárt 
adatok alapján. Legalább egy évre intézkedési tervet kell készíteni a túléléshez. 
Az intézményvezetők adatszolgáltatási kötelezettségüknek szeptember 5-ig 
tegyenek eleget a Pénzügyi Iroda felé a gazdálkodási paraméterek mellett 
egyéb paramétereiket ( pl. technikai dolgozók száma, takarítók, karbantartók 
száma, takarítandó felület nagysága stb.) is megadva, továbbá az 
intézményvezetők által aláírt  számlamásolatokat csatolva. 
Határidő:  2011. szeptember 5., szeptember 10., illetve szeptember 15. 
Felelős: intézményvezetők, jegyző, pénzügyi irodavezető, polgármester 
 

                   6.) Kerüljön sor külső szakértő felkérésére, aki a Zrínyi Ilona Általános Iskola és 
Alapfokú Művészetoktatási Intézmény gazdálkodási és oktatási szakmai 
paramétereit áttekintve feltárja, melyek az intézményműködtetés anomáliái, hol 
érhetőek el a jövőben racionálisabb gazdálkodással és munkaszervezéssel 
megtakarítások. 
Határidő:  2011. szeptember 30. 
Felelős: polgármester 

 
Felelős:   polgármester, intézményvezetők, jegyző, pénzügyi irodavezető 
Határid ő: folyamatos, illetve december 31. 

 
 
Napirend tárgya:           Előadó 
 
3.)        Tájékoztató a Cigány Kisebbségi Önkormányzat munkájáról           Aranyosi Sándor 

            elnök   
            

Bratu László polgármester megkérdezi a napirend előadóját, kívánja-e kiegészíteni szóban az írásos 
anyagot? 
 
Aranyosi Sándor elnök nem kívánja szóban kiegészíteni az írásos anyagot.  
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a CKÖ sajátos problémáját mindenki ismeri. Véleménye 
szerint a kilábalás büntető feljelentés nélkül nem lehetséges. Az előző kisebbségi testület olyan adósságot 
halmozott fel, melynek a mai issza a levét mint jogutód szervezet. Amíg ez megoldásra nem kerül, addig 
a pályázatokból kizárják magukat.  
Tudomása szerint az ESZA rövidesen lépni fog az ügyben. Javasolja, hogy a CKÖ a büntető feljelentést 
előre tegye meg, erre az ESZA utóbb úgyis kényszeríteni fogja. Kerülni kell annak látszatát, hogy a mai 
testület nem ért egyet a régi felelősségre vonásával.  
Ennek az ügynek a rendeződése nélkül a kisebbségi önkormányzat olyan szervezet marad, amely semmit 
nem tud tenni azokért, akik megválasztották. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy az elnök 
úr a bizottság ülésén részt vett és közel egy órán át tárgyalták ezt a témát segítő szándékkal. Konkrét 
lépéseket kért a bizottság is ahhoz, hogy a működőképességüket visszaszerezzék. A 10 millió forintos 
tartozásnak nem ők az okozói. 



 

 

Aranyosi Sándor elnök úgy véli, hogy a büntető feljelentést az ESZA-nak vagy az NFÜ-nek kell 
megtennie, hiszen ők a támogatás odaítélői. Ők kérhetik számon, hol a pénz? 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 
 
Napirend tárgya:        
 
4.)       Indítványok, bejelentések  

  
4.1 A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
módosítás indoka az, hogy a lakásfenntartási támogatásra vonatkozóan változott a jogszabályi 
szabályozás. A normatív ellátás jövedelemhatára elég magasra helyeződött ( 71.200.-Ft.), de az eddigi 
gyakorlattal ellentétben a vagyoni helyzetet is vizsgálni kell. A változás 2011. szeptember 1-től hatályos. 
Az még nem ismert, hogy ez a jövőben jelent-e majd önkormányzati teher növekedést, illetve nem ismert, 
hogy marad-e a 80% állami-20% önkormányzati erő összetétel. Reméljük a változás nem okoz az 
önkormányzat gazdálkodásában feszültséget. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 
előterjesztést. Kéri, hogy a bizottság továbbra is elsősorban a kiegyenlítetlen számlákra fordítsa a 
természetben nyújtott támogatást, illetve az önkormányzat felé fennálló tartozások kiegyenlítése előzze 
meg a többit. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
10/2011.(VIII.30.) önkormányzati rendelete 

a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
8/2011. (VII.05.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete annak érdekében, hogy illetékességi területén a 
szociális biztonságot megteremtse a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. 
törvény ( továbbiakban: Sztv) 38.§ (9) kapott felhatalmazás alapján, a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 8.§ (4) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 8/2011.(VII.05.) önkormányzati rendeletének ( 
továbbiakban rendelet) módosításáról a következőket rendeli el: 

 
1.§ 

A rendelet 11.§ (1) bekezdése az alábbiak szerint módosul: 
 
11. § (1) Helyi lakásfenntartási támogatásra jogosult az a személy, aki nem jogosult normatív 
lakásfenntartási támogatásra és háztartásában az egy fogyasztási egységre jutó havi jövedelem 
meghaladja az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 250 %-át, de nem haladja meg az 
öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 300 %-át, feltéve, hogy a lakásfenntartás havi 
költsége a háztartás havi összjövedelmének legalább 30 %-a. 
 

2.§ 
 Ez a rendelet 2011. szeptember 1-jén  lép hatályba és a hatálybalépését követő napon hatályát veszti. 



 

 

                               
Kmf. 

 
Bratu László s.k.              dr. Halász Ferenc s.k. 

             polgármester                   jegyző       
                                                   

 
4.2 Az önkormányzati rendeletek előkészítésében való társadalmi részvételről szóló rendelet tervezet 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
11/2011.(VIII.30.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzati rendeletek előkészítésében való társadalmi részvételről 
 
Encs város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 103/B.§-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alkotmány 44/A.§ (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva, a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
(1) E rendelet szerinti társadalmi egyeztetésre kell bocsátani az önkormányzati rendelet tervezetét és 

indokolását (a továbbiakban együtt: tervezet) a (2) és (3) bekezdésben foglalt kivételekkel. 
(2) A helyi építési szabályzat elfogadása és annak módosítása során az épített környezet alakításáról és 

védelméről szóló törvény rendelkezései szerint kell eljárni. 
(3) Nem kell társadalmi egyeztetésre bocsátani a tervezetet 
      a) ha az 
                 aa) a költségvetésről, annak módosításáról, 
                 ab) helyi adóról, annak módosításáról vagy 
                 ac) a költségvetés végrehajtásáról 
                 szól; 

                       b) ha az egyeztetés Encs város Önkormányzatának különösen fontos pénzügyi, természetvédelmi, 
környezetvédelmi vagy örökségvédelmi érdekeinek védelmét veszélyeztetné; 

                       c) ha a társadalmi egyeztetés lefolytatásának időigényéből eredő későbbi elfogadása miatt az 
önkormányzatot vagy a rendelet tervezet szerinti személyi hatálya alá tartozókat anyagi hátrány 
érné. 

2.§ 
A társadalmi egyeztetésre bocsátásért, annak lefolytatásáért, a beérkezett vélemények feldolgozásáért és a 
rendelet előkészítéséért a jegyző felelős. 

3.§ 
(1)  A társadalmi egyeztetés céljából a tervezetet az önkormányzat honlapján közzé kell tenni. 
(2) A közzétett tervezet véleményezésére 5 munkanap áll rendelkezésre, melybe a közzététel napja nem 

számít be. 
(3) A véleményezést írásban kell megtenni és a polgármesteri hivatalhoz eljuttatni.  
 

4.§ 
(1) A jegyző mérlegeli a beérkezett véleményeket és azokról összefoglalót készít, melyet a tervezettel 

együtt a képviselő-testület elé terjeszt és azzal egy időpontban az önkormányzat honlapján közzétesz. 
(2) A névtelenül ( név, lakcím megjelölése nélkül) beérkezett véleményeket az összefoglaló készítésekor 

figyelmen kívül kell hagyni. 



 

 

(3) A rendelet előkészítése során nem áll fenn egyedi válaszadási kötelezettség. 
 

5.§ 
Ez a rendelet 2011. szeptember 1-jén lép hatályba. Kihirdetéséről a helyben szokásos módon a jegyző 
gondoskodik. 

Kmf. 
 
                    dr. Halász Ferenc sk.                                                                             Bratu László sk.                        
                             jegyző                                                                                            polgármester 

 
4.3 Az oktatási intézmények működési paraméterei a 2011/2012-es tanévben 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke támogatja a határozat 
elfogadását, mert az a rendkívüli ülésen elfogadottak alapján készült. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:   83/ 2011. (VIII. 29.) Kt.  határozat 
Tárgy:   Encs Város Önkormányzata oktatási intézményeinek működési 

paraméterei a 2011/2012-es tanévben 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta az oktatási intézmények tanévvel kapcsolatos feladatait, a 
működés paramétereit. Azt az alábbiak szerint elfogadja: 
 

� Aba Sámuel Szakiskola:  
• tanulói létszám:  várhatóan 330 tanuló 
• csoportok száma:  11  
Részletezve: 
• 9. évfolyam:   5 tanulócsoport 
• 10. évfolyam:   2 tanulócsoport 
• 11. évfolyam:   1 tanulócsoport 
• 12. évfolyam:   2 tanulócsoport 
• 13. évfolyam:  1 tanulócsoport 
 
� Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
Encs 
Normál tantervű tanulók: 
Encs 
• tanulói létszám:  1040 tanuló (várhatóan)  
• csoportok száma: 38 tanuló csoport 
Fügöd 
• tanulói létszám:  116 tanuló  
• csoportok száma: 7 tanuló csoport  
Sajátos nevelési igényű tanulók: 
• tanulói létszám  35 tanuló  
• csoportok száma: 2  
Összesen:   1160 tanuló 



 

 

Ebből: 
Művészeti oktatásban részesülő  500-550 tanuló  
Napközis szolgáltatást igénybe vevő 
• várhatóan    550 tanuló 
• csoportok száma:   15 
 
� Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsőde 
 
Encs   csoport száma:  7 várható létszám:  211 
Fügöd  csoport száma   2 várható létszám:    54 
Abaújdevecser csoport száma   1 várható létszám    29 
Gibárt   csoport száma   1 várható létszám    15 
Csobád   csoport száma   1 várható létszám    22 
Abaújkér  csoport száma   1 várható létszám    22 
Összesen:           352 
Bölcsőde  csoport száma    1 várható létszám    14 
 
 

Felelős:   Jegyző,  
humánágazati szakreferens, intézményvezetők 

Határid ő:  2011. augusztus 31. 
 

  
4.4 Encs, Kossuth utcai fák gallyazásához, kivágásához szükséges forrás biztosítása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a kérelem, melyet a lakók adtak be évente visszatérő és 
élesedő probléma, mert a fák az élettartamuk végére értek. Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a 
bizottság álláspontját. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke egyetért azzal, hogy ez az 
egyik legszebb utcája Encsnek. Most azonban a szépsége, a sok fa az, ami a veszélyt jelenti. A vágások és 
a gallyazások folyamatosak voltak az elmúlt években is. A 250.000.- Ft kb. 6 fa kivágására lenne elég. A 
bizottság az a) pontot javasolja elfogadásra, de a forrást nem tudja megjelölni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy 8 fában gondolkodik, de elsősorban a gallyazást kell 
elvégezni a műszaki iroda irányításával. Felkéri az irodát és a Városgazda Kft. vezetőjét, hogy üljenek le 
és keressék a lehetséges forrást. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja olyan cég 
igénybevételét, amely a fa árát is figyelembe tudja venni ellenértékként. 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselőket, hogy csak alpinista módszerrel lehet a Kossuth 
utcán fát vágni. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:   84/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Encs, Kossuth út melletti fák gallyazásához, kivágásához 

szükséges forrás biztosítása 
 



 

 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalt az Encs, Kossuth út 
melletti fák gallyazásához, kivágásához szükséges forrás biztosítását és az, alábbi döntést 
hozta. 
 
Encs Város Önkormányzata az Encs, Kossuth út melletti fák gallyazásához, kivágásához, a 
2011. évi költségvetésében 250.000 Ft-ot különít el. 
 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2011. szeptember 15. 

      
4.5 Pásztor István ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke ismerteti a jelenlévőkkel, hogy 
a kérelmező a Hársfa utca vonalában kéri a lakóingatlana melletti területet, melyet használ és rendben 
tart. Ez a terület a törzsvagyon része, így nem eladható, de javasolja megengedni a bizottság  a 
gyümölcsfák telepítését. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ez kétsávos út lett volna az eredeti tervek szerint, de mivel 
egy sáv is elegendő, a jelenlegi út melletti terület üres. Később javasolja megnézni, hogy fel lehet-e 
szabadítani a törzsvagyonból, hogy a kérelmező ne ültessen fát mindenkinek. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  85/2011. (VIII. 29.) Kt.  határozat 
Tárgy:   Pásztor István ingatlanvásárlási ügye 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Pásztor István 
ingatlanvásárlási kérelmét és az, alábbi döntést hozta. 
 
Encs Város Önkormányzata Pásztor István részére (bekerítés nélkül) engedélyezi, hogy az 
Encs-Abaújdevecser 4271/1 hrsz-ú ingatlanon gyümölcsfákat ültessen az ott lévő 
elektromos felsővezetékre vonatkozó balesetvédelmi jogszabályok betartásával.  
 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2011. szeptember 30. 
 

4.6 A Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény alapító okiratának 
 módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy az intézmény  
vezetője az alsó tagozatban iskolaotthonos oktatást szeretne bevezetni, amely jobb szakmai munkát 
eredményezhet. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 

 



 

 

Szám: 86/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy:  A Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény alapító okiratának módosítását, és azt egységes 
szerkezetben elfogadja.  
 
Felelős:  jegyző 
Határid ő:   2011. augusztus 31.  
 
 
Szám: 87/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy: A Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény alapító okiratának felülvizsgálatát. 
Az alapító okirat módosítását az alábbiak szerint fogadja el:  
12. pont 
Az intézmény tevékenységei:  
852011  Általános iskolai tanulók nappali rendszerű nevelése, oktatása (1-4. 
évfolyam) 
  Iskolaotthonos oktatás 
 
Felelős:   jegyző 
Határid ő:  2011. augusztus 31. 
 

4.7 Fenntartói engedély a maximális osztály, illetve csoportlétszám túllépésére 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
támogatja a határozati javaslat jóváhagyását és a néptánc csoport esetében a 20 helyett 25 az 
engedélyezett létszám. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 

 
Szám: 88/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy:  A Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény engedélye maximális osztálylétszám túllépésére 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény engedélyét a maximális osztálylétszám túllépésére. 
Az engedélyt megadja.  
 
Felelős:   jegyző 
Határid ő:  2011. szeptember 1. 
 

 



 

 

 
Szám: 89/2011. (VIII. 29.) Kt. határozat 
Tárgy: Az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai Szakszolgálat, Bölcsőde 

engedélye maximális csoportlétszám túllépésére 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és 
Szakszolgálat, Bölcsőde engedélyét a maximális csoportlétszám túllépésére. Az 
engedélyt megadja.  
 
Felelős:   jegyző 
Határid ő:  2010. szeptember 1. 
 

4.8 Településrendezési terv módosítása 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a képviselőket, hogy időközben előkerült a megyei terv, amely 
alapján már nem szükséges a testület döntése, mert a megyei tervek is tartalmazzák a kerékpárút 
nyomvonalát. Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke javasolja a településrendezési 
terv módosításának elfogadását. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy a megyei nyomvonalon nem szerepel a Szemere- 
Buzita közötti szakasz. Kéri a műszaki irodát, ezt jelezze az illetékesek felé. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  90/2011. (VIII.29.) Kt. határozat 
Tárgy:  Településszerkezeti terv módosítása  

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a város közigazgatási területére vonatkozó 
településszerkezeti terv módosításához hozzájárul azzal, hogy a mellékelt tervezési 
nyomvonalnak megfelelően a határon átnyúló kerékpárút megépülhessen.  
 

Határid ő: jegyzőkönyv aláírása után azonnal  
Felelős: polgármester 

 
 
4.9 Bejelentések  

 
dr. Vidákovics Béla képviselő problémaként jelzi, hogy nagyon sok utcában megjelent a 
patkány. Mivel a csatorna a gócpont, nem lehetne a szolgáltatót felhívni, hogy tartson irtást? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az elmúlt héten a Széchenyi utcában volt irtás. Ha 
több helyen is probléma van azt jelezni kell a Borsodvíz Zrt felé. 
 
Bratu Ferenc képviselő a közkutak kapcsán hívja fel a figyelmet arra, hogy azok használata 
nem rendeltetésszerű. Sokan használják locsolásra, kocsimosásra stb. ezzel óriási költségeket 
okozva. Úgy tudja, más településeken lecsökkentik a kifolyó mennyiségét ennek 
megakadályozására. 
Felhívja továbbá a figyelmet a SPAR parkolójában esténként randalírozókra, akik alkalmi rally 



 

 

pályának nézik azt a szemben élő bérházi lakásokban élőket zavarva ezzel a pihenésben. 
 
Bratu László polgármester kéri a műszaki irodát, hogy a közterület-felügyelők nézzék meg a 
közkifolyókat, alkalomszerűen ellenőrizzenek és regisztrálják az eredményét. A kutak ott vannak 
meghagyva, ahol 150 méteren belül van olyan lakás, amelyik nincs ivóvízzel ellátva. A 
közkifolyóra feltett slag egészségügyi problémát okozhat, mert utána nem fertőtleníti a kutat és a 
következő használó komoly betegséget is kaphat. Az ilyen esetet azonnal jelezni kell a 
szolgáltató felé. Sajnos a szűkítéssel az lesz büntetve, aki az ivóvízellátására használta 
tisztességgel és a 10 literes edénye megtöltése 10 perc helyett 30 percig fog tartani. 
A SPAR saját biztonsági őrrel rendelkezik, a problémát jelezni kell feléjük. 
 
Szeles András alpolgármester több városlakó panaszát tolmácsolja a testület felé, amely a 
szemétszállítási napokon abból adódik, hogy egyes egyénnek begyűjtő úton vannak. Gyalog, 
kerékpárral, húzzák, vonják a válogatott szemetet akadályozva sokszor a forgalmat. Sőt 
közbiztonsági problémát is jelent, hiszen ha a tulajdonos rá mer szólni még meg is fenyegetik. 
Ugyanakkor közegészségügyi probléma is, hiszen nagy a fertőzésveszély. A probléma összetett, 
melyet nem is feltétlenül a hivatalnak kell megoldania, de ha lehetséges akkor tiltó rendeletet 
kellene alkotni, melynek előkészítéséhez szükséges az ÁNTSZ szakvéleménye, a végrehajtáshoz 
a rendőrség közreműködése, a jogi háttér megfelelő feltárása. Ha nincs akadálya kéri ennek a 
következő ülésre előkészítését.  
Az idős emberek különösen kiszolgáltatottak és a házak-udvarok feltérképezése is ekkor folyik. 
 
Bratu László polgármester kéri megnézni, hogy meglévő önkormányzati rendeletekben hová 
lenne beilleszthető a szabályozás. De felhívja a figyelmet arra, hogy minden rendelet annyit ér, 
amennyit betartatnak belőle. Ha a használható és oda szánt dolgokat külön kiteszi az ember, 
akkor nem túrják fel a kukát. 
 
Hódiné Gazsi Ágota intézményvezető a kormány júliusban kidolgozott sportfinanszírozási 
rendszeréről tájékoztatja a testület tagjait, melybe belépve az EVSC nagy mértékű támogatást 
kaphat, nagy terhet véve le az önkormányzat válláról. A támogatásra olyan sportszervezetek, 
egyesületek jelentkezhetnek, amelyek az öt kiemelt látványsportágban utánpótlás neveléssel is 
foglalkoznak és részt vesznek a felmenő rendszerű tornákban. A támogatás mértéke az 
utánpótlás fejlesztése esetén 90%, a versenyzéshez 90%, a személyi kiadásokhoz 50%, a 
beruházásokhoz 70%. 
Az igényléshez rövid vagy hosszú távú sportfejlesztési program kell, melyet be kell nyújtani a 
szakszövetséghez és ha elfogadják, akkor lehet szerződést kötni a vállalkozásokkal. A határidő: 
szeptember 15. Az elszámolás nagyon soros és külön alszámla kell, ahová a támogatást utalják. 
Kéri a részvétel támogatását. 
 
Bratu László polgármester egyetért azzal, hogy a program benyújtásával jelentkezni kell, de a 
feltételeknek utána kell nézni, mert úgy tudja, hogy az adótörvények még nincsenek ezzel 
összhangba hozva. Nem tisztázott, hogy a nyereségadó ezen részéről az állam lemond? Nem 
mindegy, hogy az egyébként is befizetendő nyereségadóból lehet majd fizetni, vagy az adózás 
után maradtból. 
 
Hódiné Gazsi Ágota intézményvezető elmondja, hogy azt a tájékoztatást kapták, hogy adóalap 
csökkentésre jogosítja majd fel a vállalkozásokat az ilyen megállapodás megkötése. 
 
Bratu László polgármester reméli, hogy a részletek mielőbb ismertté válnak. Benyújtani be kell  
 
 



 

 

az igényt és utóbb le lehet majd mondani, ha mégsem megfelelőek a feltételek. 
 
Kércsi Tibor  intézményvezető ismételten felhívja a figyelmet, hogy az önkormányzat nehéz 
anyagi helyzetén segíthetne az értékesíthető ingatlanok áttekintése, több fórumon meghirdetése. 
 
Bratu László polgármester egyetért ezzel, de sajnos a forgalomképes vagyontárgyak ára olyan 
alacsony, hogy pl. a Kossuth utcai ingatlanért az értéke 30%-át sem adták meg. Hosszú távon 
pedig a vagyon felélése egyebekben az önkormányzat sírjának megásása. 
 
Kovács Sándor tűzoltóparancsnok három problémát kíván jelezni:  
− az első már elhangzott, ez a rágcsálóirtás szükségessége. 
− másodsorban a SPAR vízelvezetési problémáira hívja fel a figyelmet. A parkolóban 20-
30 cm mély víz áll. 
− harmadsorban az orvosi rendelő melletti zúzott köves parkoló elhanyagoltságára, 
használhatatlanságára hívja fel a figyelmet. A betegek sokszor a kis Jókain állnak meg a fűre 
állva, mindent tönkre téve, mert nincs szegély. 
 
Bratu László polgármester kéri a műszaki irodát tekintse át  a 3. felvetést. Nézze meg mi volt az 
aszfaltozás határideje? Hogyan lehet a környéken további parkolási lehetőséget teremteni? Mi 
volt a használatbavételi engedélyben? 
A SPAR felé figyelemfelhívást kell küldeni. Oldja meg a csapadékvíz elvezetést. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő azt szeretné megtudni, hogy az óencsi rész csapadékcsatorna 
elvezető rendszere mikorra készül el, mert már nagy a lakók felháborodása. 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a beruházás egy része kész és 
aszfaltot kapott. De egyik része áll egy hatósági vizsgálat miatt, melyet lakossági bejelentés 
alapján folytatnak. Egyébként már régen kész lenne. 
 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Szántó Marianna 
 polgármester                   aljegyző 


